
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Rybickiego 

na 44. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 czerwca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

W marcu 2022 roku Najwyższa Izba Kontroli opublikowała raport na temat nieprawidłowego funkcjono-

wania systemu ratownictwa morskiego. Ratownictwo morskie jest niezwykle ważnym elementem systemu 

bezpieczeństwa. Morska Służba Poszukiwania i Ratownictwa (SAR) odpowiada nie tylko za bezpieczeństwo 

obywateli na morzu, ale również za stan środowiska morskiego, m.in. realizując usuwanie rozlewów olejo-

wych czy innych substancji niebezpiecznych na morzu. Problem odpadów niebezpiecznych na dnie Bałtyku 

staje się aktualnie coraz pilniejszym zagrożeniem. 

W związku z powyższym proszę o następujące informacje. 

1. Z jakich powodów służba SAR nie posiada wspólnego systemu łączności pomiędzy wszystkimi jed-

nostkami współdziałającymi w akcjach ratowniczych? 

2. Z jakich powodów służba SAR nie została włączona do prac nad systemem TETRA? 

3. Czy planuje się włączenie służby SAR do systemu TETRA? Jeśli tak, to kiedy? 

4. Czy planowana jest rozbudowa floty statków do zwalczania zanieczyszczeń na Bałtyku? Jeśli tak, to ja-

kich statków, kiedy i w jakim zakresie? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

5. Z jakich powodów ministerstwo unieważniło przetarg na budowę nowego statku wielozadaniowego dla 

SAR i przyjęło argumentację, że ,,wykonanie zamówienia nie leży w interesie publicznym”? W 2020 roku 

przeprowadzono pięciokrotnie więcej akcji zwalczania zanieczyszczeń morza niż w 2015 roku. 

6. Czy jest stworzony plan, aby w określonym czasie Polska zaczęła spełniać zalecenia konwencji helsiń-

skiej, która rekomenduje objęcie obszarów morskich RP zdolnością podjęcia akcji usuwania zanieczyszczeń 

w ciągu 8 godzin? Jeśli tak, to jaki? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

Z poważaniem 

Sławomir Rybicki 


